
 

 

 

 

 

 

 

ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL AGRARI MUNICIPAL D’ALELLA, 

CELEBRADA EL DIA 09 D’ABRIL 2024 

 

A la Casa Consistorial d’Alella, essent les 17:00 hores del dia 09 d’abril de 2024, als 

efectes de celebrar la sessió del Consell Agrari Municipal d’Alella, sota la Presidència 

de l’Il·lm. Sr. Alcalde, Marc Almendro Campillo, amb l’assistència dels membres que a 

continuació s’indiquen: 

 

Com a regidors/es de l’Ajuntament 

Sra. Mercè Vizern i López, en representació del grup municipal Esquerra Republicana 

de Catalunya + Sumem per Alella – Acord municipal 

Sra. Natàlia Brenes Cordero, en representació del grup municipal Per Alella Junts – 

Compromís Municipal 

Sr. Cristóbal Zueras Rosales, en representació del grup municipal Alella Primer – 

Partit dels Socialistes de Catalunya - Candidatura de Progrés 

 

Com a persona competent en matèria agrària del Departament d’Acció Climàtica, 

Alimentació i Agenda Rural de la Generalitat de Catalunya: 

Sra. Clara Bonavia Martínez 

 

En representació de la pagesia local 

Sr. Pau Gutiérrez Pedemonte (horta) 

Sr. Jordi Arenas Ortiz (horta) 

Sr. Antonio Cerda Culla ( viticultor) 

 



 

 

 

 

 

 

 

Com a persones de reconegut prestigi en el coneixement o experiència en l’àmbit 

agrari local 

Sra.  Mireia Pujol Busquets Guillen 

 

Com representants de la ciutadania a títol individual 

Sra. Anna Lekunberri Gómez 

Sra. Montserrat Serra Arenas  

 

Assisteixen a la sessió com a convidats: 

 

- Sra. Mireia Fernandez Enrique, tècnica de Participació.  

- Sr. Jordi Serrano Alcaraz, tècnic de Medi Ambient de l’Ajuntament. 

 

Excusa la seva presencia el Sr. Oscar Zabia i Bargues, en representació del grup 

municipal Esquerra Republicana de Catalunya + Sumem per Alella – Acord municipal i 

el Sr. Pedro Calero Boza com a persones de reconegut prestigi en el coneixement o 

experiència en l’àmbit agrari local 

 

Assistits per mi, Montserrat Corral Saldaña, actuant com a secretària del Consell 

Agrari Municipal d’Alella. 

 

No assisteix cap representant per part del Consell Regulador DO Alella. 

 

El president obre l’acte i s’entra a conèixer dels assumptes inclosos a l’ordre del dia. 

 

1.- APROVACIÓ ESBORRANY DE L’ACTA DEL 28 DE NOVEMBRE DE 2023. 

 



 

 

 

 

 

 

 

S’aprova, per assentiment dels membres presents, l’acta de la sessió del Consell 

Agrari Municipal d’Alella de 28 de novembre de 2023, sense introduir-hi esmenes. 

 

2.- PLA D’ACCIÓ CONSELL AGRARI MUNICIPAL D’ALELLA 2024 

 

El Sr. alcalde cedeix la paraula a la regidora Sra. Mercè Vizern i López per explicar la 

proposta del Pla d’acció del Consell Agrari Municipal d’Alella per a l’anualitat 2024. 

 

Es mostra als assistents la següent imatge.  

 

 

 

 

PLA D’ACCIÓ 2024 DEL CONSELL AGRARI D’ALELLA 
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1. Organització i 

gestió 

1.1 Constitució del Consell Agrari d’Alella                 

 1.2 Constitució Grup Motor del Consell Agrari                 

 1.3 Retorn de les conclusions del Grup 

Impulsor del Consell Agrari 

                

 1.4 Creació i trobades grups de treball (les 

necessàries) 

                

 1.5 Reunions Consell Agrari                 

 1.6 Avaluació del Pla 2024                 

 1.7 Elaboració del Pla 2025                 



 

 

 

 

 

 

 

 

2. Diagnosi i 

Realitats 

2.1 Mapa agrari municipi (estudis DIBA)                 

 2.2 Recull de formacions (IRTA, Rural.cat, 

Enoturisme,...) i actualització periòdica 

                

 2.3 Mapa de col·lectius, grups de treball, 

entitats i institucions d’àmbit agrari (fauna 

cinegètica i pagesia, Cooperativa agrícola 

Alella, Parc,...) 

                

 2.4 Detecció d’accions que s’estiguin 

desenvolupant al municipi i al territori 

                

 

3. Comunicació 

3.1 Crear espai del Consell Agrari a la web de 

l’Ajuntament 

                

 3.2 Guia de subvencions i ajudes digital, i 

actualització periòdica 

                

 3.3 Circuit entre administracions (Gen, Aj, 

INCAVI, DIBA, FUE...) 

                

 

4. Capacitació 

4.1 Formació adreçada a professionals del 

món agrari municipal o d’altres estaments 

                

 4.2 Juliols de la UB (oberta a ciutadania)                 

 

5. Sensibilització 

i Educació 

5.1 Introducció de la perspectiva de l’àmbit 

agrari a la programació municipal (Can 

LLeonart, Programació 6.0, Verema, Tria la 

Via,...) 

                

 5.2 Xerrades i tallers als centres educatius                 

 5.3 Treball transversal regidories Ajuntament 

(Promoció Econòmica i Comerç i 

Turisme,...) 

                

 5.4 Juliols de la UB                 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

El Sr. Alcalde explica que aquesta és una proposta base sobre la que anar treballant. 

 

La  Sra. Anna Lekumberri manifesta que troba a faltar alguna acció per fomentar 

l’horta i augmentar la superfície destinada a aquest cultiu per tal que sigui un reclam. 

 

La Sra. Pujol Busquets manifesta que el banc d’horts urbans, creu que esta molt 

destinat a “esbarjo” però no a horta professional.  

 

La Sra. Montserrat Serra manifesta que estaria bé recuperar el cicle formatiu que es 

feia a l’institut. 

 

El Sr. Alcalde diu que estava més destinat al tema vitivinícola que al tema de l’horta. 

 

La Sra. Montserrat Serra considera que si el Consell Agrari mostra un interès en 

recuperar-lo potser es tindrà més força per recuperar-lo.   

 

Sra. Clara Bonavia manifesta que potser el que fa falta es analitzar l’oferta formativa 

que hi ha a la comarca per valorar que és el que realment falta.  

 

El Sr. Jordi Arenas manifesta que al marge del cens de terres i de tot el que s’està 

parlant aquí, el problema que no s’està tractant és que no hi ha aigua i aquest es un 

problema molt greu.  

 

El Sr. Alcalde informa que s’estan fent unes proves pilot a Mataró amb unes plantes 

potabilitzadores, però això suposa anar a buscar l’aigua amb camions i portar-la fins a 

Alella per utilitzar-la amb reg. Això encareix molt el preu.  

 

El Sr. Jordi Arenas també informa que hi ha també molts pous il·legals.  

 



 

 

 

 

 

 

 

La  Sra. Anna Lekunberri manifesta que el Maresme és una comarca hortícola i el que 

passa a Alella que quasi no hi ha horta és anòmal.  

 

La Sra. Mireia Pujol Busquets manifesta que qualsevol formació que es vulgui fer està 

quasi tota ubicada en Barcelona i en el Penedès.  

 

El Sr. Alcalde proposa fer una reunió amb la Generalitat, a la qual convida a algun dels  

presents, per tal de plantejar la necessitat real de la formació en el Maresme i també 

parlar amb el departament d’Empresa pel tema dels certificats professionals. 

 

La Sra. Clara Bonavia manifesta que ara és un bon moment per tractar aquesta 

qüestió i pregunta si existeix alguna figura que acompanyi en la tramitació de la 

documentació administrativa.  

 

El Sr. Alcalde manifesta que l’Ajuntament disposa d’un punt d’assessorament a 

empreses i emprenedoria i que aquesta via estaria oberta per una major coordinació. 

S’acorda fer un grup de treball obert a la ciutadania.   

 

3.-SEQUERA 

 

El Sr. Alcalde explica que la situació no s’ha modificat. Informa se s’ha baixat molts 

litres el consum per persona i dia i que actualment estem a 207 litres. 

 

El Sr. Jordi Arenas manifesta que estaria bé que es facilités d’alguna manera la 

possibilitat de fer pous.  

 

El Sr. Pau Gutiérrez, pregunta si es poden destinar els ajuts agroambientals a la 

recollida d’aigües de pluja.  

 



 

 

 

 

 

 

 

El Sr. Antonio Cerdà manifesta que la Diputació de Barcelona dona ajuts, però has de 

tenir la bassa al 80% durant uns mesos. 

 

El Sr. alcalde manifesta que  estudiaran tota la informació que se’ls ha exposat, i que 

els hi faran un retorn.   

 

4.- AJUTS AGROAMBIENTALS  

El Sr. Alcalde cedeix la paraula al Sr. Jordi Serrano que informa que el dia 15 d’abril 

del 2024 s’obre la convocatòria dels ajuts agroambientals, fins el dia 29 d’abril 2024 

inclòs.  

Explica que la dotació per aquest anys és de 20.000 euros i que es mantenen les tres 

línies d’ajut de sempre: 

 

 recuperació de béns patrimonials 

 manteniment de les explotacions  

 dinamització de les activitats. 

 

Es podran justificar actuacions fetes entre l’1 d’octubre de 2023 i el 30 de setembre de 

2024, que serà la data màxima de justificació. 

 

S’han introduït dos canvis a les bases, per incentivar l’agricultura entre la gent de  

menys de 40 anys i per a les dones majors de 45 anys en situació d’atur de llarga 

durada. 

 

El Sr. Antonio Cerda suggereix incrementar  la partida en el futur amb una línia d’ajuts 

per fer front als efectes del canvi climàtic. 

 

El Sr. Alcalde manifesta que una de les funcions del Consell Agrari podria ser la revisió 

de les bases dels Ajusts Agroambientals.  



 

 

 

 

 

 

 

 

I no havent-hi més assumptes a tractar, la Presidència alça la sessió, essent les 18:50 

hores de la qual s’estén aquesta acta, que com a secretària CERTIFICO. 

 

 

 

 

 

 

 

 


